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17:10 órakor dr Kollár Lajos az elnökségi ülést megnyitja a napirendi pontok felolvasásával: 
 
 

 Napirendi pont tárgya: Előadó: 

1. Főtitkári beszámoló Holczhauser 

András 

2. Pénzügyi beszámoló Holczhauser    

András 

3. Turisztikai Stratégia bemutatása 
Határozati javaslat: nincs 

Dr. Budai 

Zoltán  

4. VBB határozatok tára  
Határozati javaslat: nincs 

Böröcz Bence 

5.  Versenybírók minősítési rendszere 
Határozati javaslat:  
Az Elnökség jóváhagyja a Versenybírók minősítési rendszere című MVSZ 
szabályzat 2018. január 1-jén hatályba léptethető változatát. 
 

Böröcz Bence 

6.  Óvási bizottság kijelölési rendszere 
Határozati javaslat: 
Az Elnökség elfogadja az Óvási bizottságok kijelölése a kiemelt hazai 

versenyekre című MVSZ szabályzatot. A szabályzat 2018. január 1-jén lép 

hatályba. 

Az Elnökség felkéri a Főtitkárt, hogy a 2018. évi költségvetés tervezésekor 

vegye figyelembe az előterjesztésben szereplő programpontok megvalósítását 

igénylő költségeket. 

Az Elnökség elfogadja a Versenyrendelkezések 14. pontjába javasolt 

módosításokat azzal a feltétellel, hogy ezek a módosítások a 2018. évi 

Versenyrendelkezések hatályba lépésekor lépnek hatályba. 

Az Elnökség felkéri a Versenybíró Bizottságot és a Titkárságot, hogy a 
folyamattal kapcsolatos további teendők elvégzésében működjenek együtt, 
hogy a szabályzat a 2018. évi szezonra tényleges működésbe léphessen. 
 

Böröcz Bence  

7. Versenybírók etikai szabályzata 
Határozati javaslat:  
Az Elnökség elfogadja a Versenybírók etikai szabályzata című MVSZ 
szabályzatot. A szabályzat 2018. január 1-jén lép hatályba. 
 

Böröcz Bence 

8. Kérdezz-felelek szolgáltatás  
Határozati javaslat:  
Az Elnökség jóváhagyja a Magyar Vitorlás Szövetség kérdezz-felelek 
szolgáltatásának elindítását és felkéri a Versenybíró Bizottságot, hogy állítsa 
össze és gondozza a K&F panelt. 
 

Böröcz Bence 

  



 Napirendi pont tárgya: Előadó: 

9. Státusz jelentés a GINOP 7.1.2-15 projektekről és további GINOP projektek 
előkészítéséről  
Határozati javaslat:  
Az MVSZ elnöksége megbízza Holczhauser Andrást, mint a Magyar Vitorlás 

Akadémia NKft ügyvezetőjét, hogy 2017. november 1. és 2018. január 31. 

közötti időszakban Imhof Gábor projektmenedzserrel és Sütő Jutka 

projektkoordinátorral együttműködve az alábbi többlet feladatok elvégzésével:  

1. A Budai és Társa Kft-vel (mint megbízott külső tanácsadóval) 

működjenek együtt a Nemzeti Turizmus Fejlesztési Stratégiához 

illeszkedő Vizi- Turizmus Termékstratégia véglegesítésében.  

2. 2017. november 1 és 2018.január 31 közötti időszakban végezzék el 

a Magyar Vitorlás Szövetség tagszervezeteinek, valamint potenciális 

egyéb együttműködő partnerek (kikötők, e-hajózásban érdekelt 

szervezetek, önkormányzatok) projektötleteinek összegyűjtését, a 

projektrésztvevők tájékoztatását, és a projektek összehangolását az 

NTS 2030-ban szereplő, vízi turizmus fejlesztéshez köthető források 

kapcsán.  

3. A fenti feladatok elvégzéséért az elnökség az alábbi díjazást állapítja 

meg 2017. november 1 és 2018. január 31. közötti projektidőszakban:  

a. Sütő Jutka: bruttó 150.000,-Ft/hó 

b. Imhof Gábor: bruttó 250.000,-Ft/hó 

 

Imhof Gábor 

Holczhauser 

András 

10. Kikért versenyek szerződésnek megszegése  
Határozati javaslat: nincs 

Holczhauser 

András 

11. Osztálystátusz pályázatok  
Határozati javaslat: nincs 

Holczhauser 

András 

12  2017 évi versenystatisztikák  
Határozati javaslat: nincs 

Holczhauser 

András 

 Egyebek  
tájékoztatás:  

• MOB tagság 

• NSR  

• Év vitorlázója  

 

 

Dr. Kollár Lajos elnök úr megállapítja, hogy az Elnökség szavazatképes. 
 
A napirendi pontokat az elnökség egyhangúlag megszavazta. 
 
dr. Kollár Lajos javasolja, hogy a 3. napirendi ponttal kezdjék az ülést. 
 
  



 
1. napirendi pont: Turisztikai stratégia bemutatása 
 

Dr. Budai Zoltán az MVSZ turisztikai stratégiájának elkészítésével megbízott dr. Budai és 

Társa Tanácsadó Kft. ügyvezetője bemutatta az MVSZ elnökségének az elkészült turisztikai 

stratégiai anyagot.  

A megbízás célja az volt, hogy olyan szakmai dokumentumot készítsen, amely alkalmas arra, 

hogy a Magyar Turisztikai Ügynökség által készített Nemzeti Turisztikai Stratégia 2020-2030-

hoz illeszkedve megteremtse a lehetőséget arra, hogy az MVSZ tagszervezetei és a 

víziturisztikai szolgáltatásban érdekelt vállalkozások pályázni tudjanak a GINOP forrásokra. 

A dokumentum elkészítéséhez külföldi összehasonlítást végeztek és elsősorban a fertő-tavi 

aktív turisztikai vonatkozásokat hasonlították össze a balatonival.  

Saját felmérést is készítettek Balaton környéki szállás szolgáltatók között. A kutatás 

legfontosabb eredménye, hogy a válaszadók 90%-a szeretné a vitorlázást és a kishajózást 

bevonni a szolgáltatáscsomagjaiba, mivel a vízen történő programok iránti érdeklődés egyre 

nő. 

A vitorlázás nem mint önálló közlekedési eszközként és sportágként, hanem mint 

szezonhosszabbításra alkalmas eszközként került bemutatásra, mely kihatással van a többi 

szolgáltató éves működésére is. 

A profitcentrumok kialakítása a kikötők és egyéb kapcsolódó infrastruktúra megfelelő szintű 

fejlesztésével érhető el.  

A kishajós turizmus nélkül a Balaton az nem egy turisztikai desztináció.  

A beszámolót az MVSZ elnöksége elfogadta. 

17:30 dr. Budai Zoltán távozik az ülésről. 
 
 
2. napirendi pont: Főtitkári beszámoló 
 
Holczhauser András: 

2017. november 21-én volt egy turisztikai workshop az MTÜ szervezésében, ahol az aktív 

turisztikai hálózatot fejlesztő sportszövetségek és a turisztikai partnerek találkozhattak. Téma 

volt, hogy milyen szolgáltatásokat tud ajánlani a vitorlázás a Balaton körül?  

 

A Tisza-tavon Kücsön Gyuláék elkezdték a KLIK-kel az együttműködést annak tekintetében, 

hogy kialakítsák a mindennapos testnevelésben a vitorlázást. A tavaly előtt elkészült 

anyagokkal mi ezt segíteni tudjuk.  

  

Megérkeztek az 5 méteres motoros hajók a Szövetség telepére múlt héten, a hiányos hivatali 

dokumentáció miatt a 12 darab BRIG motoros a november 27-ei héten tud a 

tagszervezeteknek továbbításra kerülni.  

Az NKH-val egyeztetés szükséges, hogyha a bérleti szerződésben eseményeket vagy 

eseménysorozatokat jelölünk meg, akkor az NKH is elfogadja a tagszervezeti használatot? 

 

A Balatonfüredi Megállóponttal kapcsolatban megérkezett az engedélyes tervdokumentáció, 

így ez a folyamat lezárult. A folytatáshoz egy közgyűlési megerősítés szükséges, így javasolja, 



hogy a következő elnökségi ülésen kerüljön sor a közgyűlési időpont meghatározására, mely 

az alapszabály módosítása miatt is lényeges.  

 

2017. november 28-án kerül sor a Ranglista Díjkiosztó ünnepségre. Annyi változás van a 

korábbi évekkel szemben, hogy a Nádas-kupát és a YS Trophy-t is behúztuk ebbe a 

díjkiosztóba. A Nádas-kupa rendkívül sikeres volt, a YS Trophy-t pedig át kell gondolni jövőre.  

 

 

3. napirendi pont: Pénzügyi beszámoló 
 

Holczhauser András:  
Jelen pillanatban a számításoknak megfelelően alakultak a pénzmozgások. Az 50M Ft 

hitelkerettel együtt 53M Ft áll rendelkezésre a Szövetségben.  

Az MVSZ-nek az MVA tartozik még 13,5M Ft-tal, ha megérkezett az irányítóhatóságtól a várt 

180M Ft, azonnal vissza tudjuk utalni. Továbbá 40M Ft áfa is visszautalásra fog kerülni.  

 

Ezen kívül van 8M Ft körüli szállítói tartozás, mely elsősorban a póttagdíjakat, a szponzori 

díjakat, és a motoros bérbeadásokat jelenti.  

 

Álláspontja szerint a terveknek megfelelően alakulnak a pénzmozgások, így jövő év tavaszáig 

a Szövetség likviditása biztosítva lesz.   

 

Az Emberi Erőforrások Minisztériumtól a 2017-2018. évi Sportágfejlesztési keretéből 27M Ft 

várható még november hónapban, ezáltal biztosítani tudjuk az MVSZ működését, illetve ki 

tudjuk fizetni a MVA-ból a BRIG-eket december folyamán, illetve az EMMI-s eszközökből 

elsősorban Berecz Zsombor eszközeit és a 2 darab konténert, melyeket december 31-ig kell 

kifizetnünk. 

 

A 20M FT-os edzői kifizetés még folyamatban van, mivel a Versenysport Bizottság általi 

határozati javaslat, mely szerint prémiumként számolnánk el, az EMMI álláspontja szerint nem 

kivitelezhető. A következő elnökségi ülésen határozati módosítást fog benyújtani. Klubnak 

nem adhatunk pénzt, csak az edzőknek. 

A következő elnökségi ülésre egy előzetes éves költségvetési előzetest tervez behozni, melyet 

januárban véglegesítenének. 

 

Elindítottuk a Kalti és a Szegedi ellen az FMH-t, mivel több éve húzódó tartozásokról van szó 

és a többszöri felszólítás nem használt.  

  

Az elnökség mindkét beszámolót egyhangúlag elfogadta. 

 

 

4. napirendi pont: Versenybírói Bizottság - Határozatok tára 
 

Böröcz Bence:  

Ez a napirendi pont eredetileg nem ide lett szánva, de szeretne egy kis kiegészítést tenni 

hozzá. 

Az év vége felé egyre több olyan feladat jön létre, amit már nem tudnak saját berkeken belül 

megcsinálni, hanem a Szövetség szerveinek a magasabb fokú koordinációja lenne szükséges, 

így az együttműködések más bizottságokkal, vagy osztályszövetségekkel, vagy akár az 

elnökséggel. Nem látják a kapcsolódási pontjaikat a más szervek felé, melyre ismételten tenne 

két javaslatot:  



 

1) Az elnökségi tagok szakmai feladatokkal is célzottan foglalkozzanak, mely alapján 

minden elnökségi tag tartson szemmel egy bizottságot, és segítse a bizottságot, hogy 

a Szövetség stratégiájához hozzá tudjon tenni. Segítse a bizottságot az 

előterjesztésekben. Ez a javaslat a minden irányú tájékozottságot célozza meg. Nem 

aktív szerepet szánnak az elnökségi tagnak egy adott bizottságon életében, csupán a 

közvetlenebb kommunikációt tudnák biztosítani így.  

2) Évente egyszer legyen egy kerekasztalos ülés, amin a bizottsági és elnökségi tagok 

vesznek részt, így elősegítve azt, hogy képbe kerüljön mindenki a tevékenységekről 

és egyeztetésre tudjon kerülni a leghatékonyabb tovább haladási koncepció? 

 

Siklósi Máté: 

A 2) ponttal mindenképpen egyetért, az 1-nél véleménye szerint minden elnökségi tagot nem 

valószínű, hogy delegálni lehet a különböző bizottságba. Szerinte tovább kéne fejleszteni a 

bizottság és a tagszervezetek közötti kapcsolatot.  

 

Rutai István:  

Álláspontja szerint inkább a szakbizottsági elnököknek kellene az elnökségi ülésekre eljönniük, 

ha őt érintő kérdésekről hoznak döntést. Felajánlja Böröcz Bencének, hogy a Versenysport 

Bizottság levelezési címlistájába felveszi, így támogatva a kezdeményezést a kommunikáció 

hatékonyabb biztosítására és jobb együttműködésre.  

 

 

5. napirendi pont: Versenybírók minősítési rendszere 
 

Böröcz Bence:  

A Versenybírók minősítési rendszere című MVSZ szabályzat írja le a Magyarországon 

minősített vitorlás versenybírók programját. A dokumentumot a Versenybíró Bizottság minden 

évben december 31-ig módosíthatja. 

Az idén javasolt módosítások az alábbiakat célozzák: 

• elősegítik a szabályzat más szabályokkal való együttműködését, 

• helytelen kereszthivatkozásokat javítanak, 

• bővíti azoknak a körét, akik kaphatnak tevékenységükről referenciaigazolást, 

o Az a koncepció, hogy úgy tudják alulról építeni és folyamatosan tapasztaltabbá 

tenni a szakembereinket, hogy a senior kollégák tudnak referencia igazolást 

adni a társaikról és az ezekből nyert információk alapján tudnak majd reális 

minősítési szinteket megállapítani. A javaslat alapján bárki adhat minősítést a 

másik tevékenységéről, így a mentorálók is minősítésre kerülhetnek.  

• új megközelítést ajánl az újrajelentkezők minősítésének megállapításához. 

o A minősítési szintek megállapításánál az MVSZ Versenybíró Bizottsága 

elsősorban az alábbi szempontokat veszi figyelembe: 

▪ éves továbbképzéseken való részvétel gyakorisága, 

▪ versenyeken való közreműködés, a hitelesített gyakorlat minősége, és 

▪ referenciaigazolásokkal és más módon való hozzájárulás a működő 

rendszer fejlesztéséhez. 

 

Határozati javaslat:  

Az Elnökség jóváhagyja a Versenybírók minősítési rendszere című MVSZ szabályzat 2018. 

január 1-jén hatályba léptethető változatát. 

 



Név 
117/2017 (11.23) 

igen nem tartózkodik 

dr. Kollár Lajos X     

Böröcz István X      

Brencsán Ábel       

Fináczy György       

Friedl Mihály X      

Litkey Farkas       

Rutai István X      

Siklósi Máté X      

Sükösd Balázs       

 

Az elnökség ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta a javaslatot. 

 

 

6. napirendi pont: Óvási bizottságok kijelölése a kiemelt hazai versenyekre  
 

Böröcz Bence:  
Az MVSZ SZMSZ-ének 14.7.1(b) pontja és a Versenybíró Bizottság SZMSZ-ének 3.1(d) pontja 

alapján a kiemelt hazai versenyeken közreműködő MVSZ versenybírók kijelölése a 

Versenybíró Bizottság feladata. 

A témában született 38/2015 (10.09) számú elnökségi határozat nem került végrehajtásra, 

ezért jelenleg nem létezik olyan MVSZ szabályzat, amely a feladat végrehajtásának módját 

leírná. Az előterjesztés célja, hogy pótolja ezt a hiányosságot. 

 

A jelenlegi gyakorlat szerint minden verseny esetében a rendező szervezetek jelölik ki a 

tisztségviselő szakembereket. A kiemelt eseményeken kötelező a tisztségviselők MVSZ általi 

jóváhagyása A tapasztalatok szerint a jóváhagyási kérelem sokszor nagyon későn vagy 

egyáltalán nem érkezik meg a Titkárságra, ekkor pedig a szakbizottságok nem tudnak 

beavatkozni a kijelölési folyamatba. Ezzel a tisztségviselők jóváhagyásának kötelezettsége 

egy fájdalmas és nem hatékony adminisztratív teendővé fajult. 

 

A szakemberektől érkező visszajelzések alapján a rendező szervezetek sokszor túl későn 

kezdik el felkérni a verseny tisztségviselőit.  

 

A versenybírók kijelölése feletti MVSZ-koordináció oktatási szempontból is kívánatos. Az 

elméleti tanfolyamon minősítést szerző szakemberek élesben, a versenyek alkalmával tudják 

megszerezni a gyakorlatukat.  

Hosszútávon ezek a versenybírók válhatnak nemzetközi szakemberré, amely többek között 

az MVSZ nemzetközi sportdiplomáciai szerepét erősítheti. 

 

Az MVSZ által koordinált kijelölés erősíti a kapcsolatot a szövetség szervezete és a 

szakemberek között.  

 



A Versenybíró Bizottság 2017. november 6-ai ülésén elfogadta a kijelölt munkacsoportja által 

tett javaslatot, mely a versenybírók kiemelt hazai versenyekre való kijelölésének folyamata. 

A javaslat az alábbi témákat tartalmazza: 

• a kijelölés a Versenybíró Bizottság feladata, a kapcsolódó döntések meghozatalának 
módja, 

• az RRS N függelék szerinti nemzetközi versenybíróságok esete, 

• adminisztrációs kapcsolat a Titkársággal, 

• a kijelölés folyamatának részletes leírása (javasló és véleményező szereplők, 
figyelembe vett kritériumok), 

• a kijelölést érintő összeférhetetlenségi kérdések, 

• a kijelölt szakemberek összeférhetetlenségének vizsgálata,  

• visszajelzések. 
 

Az előterjesztéshez kapcsolódóan javasolt 2018. évi program: 

A Versenybíró Bizottság a 2017. szeptember 19-i ülésén megvitatta a 2017-2018. évi 

vitorlásszezonok közötti (téli-tavaszi) oktatási programját. A bizottság arra számít, hogy a 

World Sailing rövidesen publikálja a megújított Nemzetközi versenybírói kézikönyvet, ezért 

egyetértett abban, hogy 2017-ben az MVSZ ne szervezzen versenybírói tanfolyamot új 

versenybíró-jelöltek számára. A bizottság a kívánatos eredmények miatt szorgalmazza, hogy 

az MVSZ s kiemelt versenyeken közreműködő versenybírók számára célzott workshopot 

szervezzen, amely elősegíti az ilyen eseményeken megvalósított gyakorlat egységesítését. 

Javaslatuk, hogy a 2018. évben a kiemelt versenyekre kijelölt versenybírók jelentkezésükkor 

vállaljanak kötelezettséget arra, hogy az első érintett esemény előtt részt vesznek egy 

egynapos workshopon. Az érintett szakemberek számára ingyenes workshop lehetővé teszi, 

hogy a résztvevők felfrissítsék és kibővítsék a szabályzat hatálya alá tartozó eseményekre 

lényeges ismereteiket. 

A bizottság javasolja, hogy a kijelölési folyamat elindításával egyidőben induljon el egy régóta 

húzódó programpont is: az MVSZ versenybírók egyenruhával történő ellátása. A 

ranglistaszámításban érintett versenyek olyan egybefüggő sorozatot alkotnak, ahol az 

egységes bíráskodás mellett indokolt az egységes megjelenés is.  

 

A felmerülő költségek fedezésének javasolt módja: 

Az MVSZ a 2017. évben is különböző formában (eszköz – elsősorban motorcsónakok, GPS 

nyomkövető szolgáltatás, marketing – fényképes és videós tartalmak készítése és 

szakemberek költségtérítése címén) támogatta a kiemelt versenyeket. 

A Versenybíró Bizottság véleménye, hogy a jövőben célszerű lenne az eszközökre vonatkozó 

támogatásokat átcsoportosítani a szakemberek költségtérítésére. Célszerűnek gondolják, ha 

az MVSZ a kijelölt versenybírók napi költségtérítését és útiköltségét téríti, a rendező szervezet 

pedig szükség esetén gondoskodik a szállásokról. 

 

A 2018. évi három programpontra (kijelölésből fakadó költségtérítés, workshop, egyenruha) 

vonatkozóan – az elmúlt két szezon tapasztalatai alapján – részletes költségvetéstervet 

készítettek. A program teljes költsége várhatóan közel 3 millió forint. 

 

A 2017. évi támogatások alapján az MVSZ kb. 1,2M Ft értékben támogatott rendező 

szervezeteket eszközzel vagy szakemberek költségtérítésével. A hiányzó összeget – tekintve, 

hogy a versenybírók gyakorlatszerzése az oktatási programjuk része – javasolják akár az 

MVSZ képzésekre szánt keretéből fedezni. 

 

A javaslat elfogadása esetén több MVSZ dokumentum módosítása szükségessé válik. 



A Versenybíró Bizottság előkészített egy módosítási javaslatot a Versenyrendelkezések 

vonatkozó pontjaihoz. Az MVSZ és a rendező szervezetek közötti szerződésben szükséges 

rögzíteni a kijelölésből fakadó, mindkét felet érintő kötelezettségeket. 

 

Holczhauser András: 

Böröcz Bencével egyeztetésre kerültek az összegek és csupán átcsoportosításról lenne szó, 
így nem befolyásolná a költségoldalt.  
 
Rutai István: 
Biztonsági szelepet bele kellene építeni a rendszerbe arra vonatkozóan, hogy a rendező 
tagszervezet beleszólhasson abba, hogy kit nem szeretnének elfogadni az óvási bizottság 
tagjának.  
 
Böröcz Bence:  
Nem az a cél, hogy a bizottság kívülről intézkedjen, hanem hogy a kölcsönös kommunikáció 
által március végére a versenynaptárhoz igazodva már egy kész jelentkezői rendszerrel 
tudjanak kalkulálni. 
 
Határozati javaslat: 
Az Elnökség elfogadja az Óvási bizottságok kijelölése a kiemelt hazai versenyekre című MVSZ 

szabályzatot. A szabályzat 2018. január 1-jén lép hatályba. 

Az Elnökség felkéri a Főtitkárt, hogy a 2018. évi költségvetés tervezésekor vegye figyelembe 

az előterjesztésben szereplő programpontok megvalósítását igénylő költségeket. 

Az Elnökség elfogadja a Versenyrendelkezések 14. pontjába javasolt módosításokat azzal a 

feltétellel, hogy ezek a módosítások a 2018. évi Versenyrendelkezések hatályba lépésekor 

lépnek hatályba. 

Az Elnökség felkéri a Versenybíró Bizottságot és a Titkárságot, hogy a folyamattal kapcsolatos 
további teendők elvégzésében működjenek együtt, hogy a szabályzat a 2018. évi szezonra 
tényleges működésbe léphessen. 
 

Név 
118/2017 (11.23) 

igen nem tartózkodik 

dr. Kollár Lajos X     

Böröcz István X      

Brencsán Ábel       

Fináczy György       

Friedl Mihály X      

Litkey Farkas       

Rutai István X      

Siklósi Máté X      

Sükösd Balázs       

 

Az elnökség egyhangúlag elfogadta a javaslatot. 



 

 

7. napirendi pont: Versenybírók Etikai Szabályzata 
 

Böröcz Bence:  
A Versenybíró Bizottság SZMSZ-ének 3.1(f) pontja alapján a versenybírók viselkedésére 

vonatkozó irányelvek meghatározása a Versenybíró Bizottság feladata. 

A viselkedési irányelvek leírására korábban nem létezett dokumentum. 

 

A Versenybíró Bizottság 2017. november 6-ai ülésén elfogadta a kijelölt munkacsoportja által 

tett javaslatot, mely a versenybírók viselkedésére vonatkozó irányelvek. 

A Versenybírók etikai szabályzata című javaslat a World Sailing hasonló témájú 

dokumentumait veszi alapul és a téma általános versenybírói tevékenységet szem előtt tartó 

megközelítése mellett az alábbi témákat tartalmazza: 

• elvárt hozzáállás, 

• összeférhetetlenség, 

• költségek és szállás, 

• alkoholfogyasztás és dohányzás, 

• részvétel társasági eseményeken, 

• öltözködés. 

 

A Versenybírók etikai szabályzata szoros kapcsolatban áll a Versenybírók minősítési 

rendszerével, amely az MVSZ versenybírói programját irányítja. Az etikai szabályzatban 

szereplő követelmények megsértése alkalmat adhat a versenybírókkal szembeni fegyelmi 

eljárások lefolytatására. 

 

Határozati javaslat:  

Az Elnökség elfogadja a Versenybírók etikai szabályzata című MVSZ szabályzatot. A 

szabályzat 2018. január 1-jén lép hatályba. 

 

Név 
119/2017 (11.23) 

igen nem tartózkodik 

dr. Kollár Lajos X     

Böröcz István X      

Brencsán Ábel       

Fináczy György       

Friedl Mihály X      

Litkey Farkas       

Rutai István X      

Siklósi Máté X      

Sükösd Balázs       

 

Az elnökség ellenszavazat és tartózkodás nélkül egységesen elfogadta a javaslatot. 



 

 

8. napirendi pont: Kérdezz-Felelek szolgáltatás 
 

Böröcz Bence:  
A Versenybíró Bizottság SZMSZ-ének 3.1(i) pontja értelmében a Versenybíró Bizottság olyan, 

a World Sailing hasonló programjához kapcsolódó szolgáltatást működtet, amely elősegíti a 

versenyszabályok egységes alkalmazását és következetes értelmezését. A szolgáltatás 

egyelőre nem működik rendezett körülmények között. 

A Versenybíró Bizottság 2017. november 6-ai ülésén elfogadta a kijelölt munkacsoportja által 

tett javaslatot, mely a Magyar Vitorlás Szövetség kérdezz-felelek szolgáltatásának 

létrehozása. 

 

A javaslat a World Sailing hasonló szolgáltatásának működését veszi alapul és az alábbi 

témákat tartalmazza: 

• a szolgáltatás célja, 

• a programban egyelőre csak versenybírók kérdezhetnek (későbbi bővítés lehetősége), 

• a kérdések beküldési módja és a válaszok közzétételének helye, 

• a K&F panel működése, 

• a válaszok nem hivatalos szabályértelmezések és a válaszok nem módosíthatnak 

létező szabályt, 

• a válaszokat publikálás előtt a Versenybíró Bizottság hagyja jóvá, 

• kapcsolódás a World Sailing Q&A szolgáltatásához. 

 

A Versenybíró Bizottság részére készült javaslat tapasztalt versenybírókat is azonosított abból 

a célból, hogy a Versenybíró Bizottság a szolgáltatás céljának megfelelően összeállíthassa a 

K&F panelt. 

A Versenybíró Bizottság és a K&F panel a szolgáltatást térítésmentesen tervezi működtetni. 

Siklósi Máté: 

Véleménye szerint ez nem más, mint a hazai alkalmazási gyakorlatnak az összefoglalása, így 

bátrabb címet is lehet ennek adni, ami nem annyira a call center szolgáltatást juttatja az ember 

eszébe. Új címként javasolja: A versenybírói Bizottság hazai versenybírói gyakorlat 

jogértelmezésének az összefoglalása. 

 

Határozati javaslat:  

Az Elnökség jóváhagyja a Magyar Vitorlás Szövetség kérdezz-felelek szolgáltatásának 

elindítását és felkéri a Versenybíró Bizottságot, hogy állítsa össze és gondozza a K&F panelt. 

 

Név 
120/2017 (11.23) 

igen nem tartózkodik 

dr. Kollár Lajos X     

Böröcz István X      

Brencsán Ábel       

Fináczy György       

Friedl Mihály X      



Litkey Farkas       

Rutai István X      

Siklósi Máté X      

Sükösd Balázs       

 

Az elnökség ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta a javaslatot. 

 

 

9. napirendi pont: Státuszjelentés a GINOP 7.1.2-15 projektekről és további GINOP 
projektek előkészítéséről 

 

Holczhauser András: 
A Főtitkári beszámolóban már elhangzott, hogy a balatonfüredi fejlesztéssel kapcsolatban 

megérkeztek az engedélyes tervek. Megkezdjük az egyeztetést a kiviteli terv elkészítésére, 

illetve egyeztetünk Balatonfüred várossal és az érintettekkel, hogy hogyan menjünk tovább?   

 

Kiküldésre kerültek a látványtervek, amit a balatonfüredi főépítész jóváhagyott.  

 

Az akadémiai eszközbeszerzéseknél megérkeztek a motorcsónakok, az utánfutók 

specifikálási kérdéskörét sürgőséggel kezeljük, hogy felépítménnyel vagy felépítmény nélkül 

kerüljön kiírásra. 

 
Rutai István: 

Felépítmény nélkül kerüljenek beszerzésre az utánfutók, a felépítményt mindenki oldja meg 

magának, mivel mindenki mást szeretne. A felépítmény rakománynak minősül, így azt nem 

kell vizsgáztatni, csak a keretet. 

 

Határozati javaslat: 

Az MVSZ elnöksége a tagszervezetekkel való egyeztetés után a javaslatokat elfogadva felkéri 

az MVA nKft ügyvezetőjét, hogy felépítmény nélkül rendelje meg az utánfutókat. 

 

Név 
121/2017 (11.23) 

igen nem tartózkodik 

dr. Kollár Lajos X     

Böröcz István X      

Brencsán Ábel       

Fináczy György       

Friedl Mihály X      

Litkey Farkas       

Rutai István X      

Siklósi Máté X      

Sükösd Balázs       



 
Az elnökség a javaslatot egyhangúlag megszavazta. 
 
Imhof Gábor:  
GINOP 7.1.2.15-2016-00007 

Az eszközbeszerzés II. körös felhívás Kff hiánypótlás alatt áll. Megérkezett a hiánypótlási 

dokumentum.  

A hálózatfejlesztési szolgáltatás beszerzés szintén Kff hiánypótlás alatt van, illetve maga a 

projektfejlesztési szakasz szintén hiánypótlás alatt áll az Irányító Hatóságnál lévő technikai 

problémák miatt.  

A busz beszerzés specifikálása kész, egy eljárásban (részajánlattételi lehetőséggel) kel kiírni 

az utánfutókkal, mely a most megszavazott határozati javaslattal elindulhat. 

 

Álláspontja szerint az egy nagyon jó dolog, hogy vissza nem térítendő támogatást kap a 

vitorlás társadalom, viszont sajnos tudomásul kell venni, hogy ilyen esetben sokkal nagyobb 

szabályosságot várnak el, mint egy hitelnél. Az MVA Nkft megpróbálja mindenki (edzők, 

tagszervezetek, elnökség, PIB) igényét beépíteni a specifikációkba, és nagyon sok 

hiánypótlást kap az Irányító Hatóságtól és a Miniszterelnökségtől, ami az eljárások 

elhúzódását eredményezi.  

 

Böröcz István:  
Véleménye szerint le kell zárni egy csomó kaput. Le kell szűkíteni az igények konzultációjának 
határidejét és körét. Szoros határidővel legyen csak 1 nap kijelölve, amikor mindenki kifejtheti 
az álláspontját az eszközbeszerzési igényeiről. Nem lehet mindenki – esetleg utólagosan 
leadott – igényeinek megfelelni.  
 
Imhof Gábor:  
Az elhangzottak alapján csinálni fog egy közbeszerzési szabályzat módosítást, hogy legyen 
elnökségi hatáskör. A specifikáció kialakításánál vegyük igénybe egy adott területen egy 
szakértőnek a közreműködését.  
 
dr. Kollár Lajos: 
A vízi turisztikai projektötletek előkésztése, a tagszervezetek és egyéb résztvevők bevonása 

és tájékoztatása a későbbi sikeres pályázati anyagok benyújtásához nélkülözhetetlenek. Az 

MVSz elnökségnek 2017. november 8-i rendkívüli elnökségi ülésén megbízta Holczhauser 

András főtitkárt, hogy a szervezeten belül jelöljön ki felelős, számon kérhető 

személyt/személyeket a feladatok szakszerű és gyors elvégzésére. 

 

Határozati javaslat:  

Az MVSZ elnöksége megbízza Holczhauser Andrást, mint a Magyar Vitorlás Akadémia NKft 

ügyvezetőjét, hogy 2017. november 1. és 2018. január 31. közötti időszakban Imhof Gábor 

projektmenedzserrel és Sütő Jutka projektkoordinátorral együttműködve az alábbi többlet 

feladatok elvégzésével:  

 

1. A Budai és Társa Kft-vel (mint megbízott külső tanácsadóval) működjenek együtt a 

Nemzeti Turizmus Fejlesztési Stratégiához illeszkedő Vizi- Turizmus Termékstratégia 

véglegesítésében.  

 

2. 2017. november 1 és 2018. január 31 közötti időszakban végezzék el a Magyar Vitorlás 

Szövetség tagszervezeteinek, valamint potenciális egyéb együttműködő partnerek 

(kikötők, e-hajózásban érdekelt szervezetek, önkormányzatok) projektötleteinek 



összegyűjtését, a projektrésztvevők tájékoztatását, és a projektek összehangolását az 

NTS 2030-ban szereplő, vízi turizmus fejlesztéshez köthető források kapcsán.  

 

3. A fenti feladatok elvégzéséért az elnökség az alábbi díjazást állapítja meg 2017. 

november 1 és 2018. január 31. közötti projektidőszakban:  

a. Sütő Jutka: bruttó 150.000,-Ft/hó 

b. Imhof Gábor: bruttó 250.000,-Ft/hó 

 

Név 
122/2017 (11.23) 

igen nem tartózkodik 

dr. Kollár Lajos X     

Böröcz István X      

Brencsán Ábel       

Fináczy György       

Friedl Mihály X      

Litkey Farkas       

Rutai István X      

Siklósi Máté X      

Sükösd Balázs       

 

Az elnökség a javaslatot egyhangúlag megszavazta. 
 

Böröcz István:  

Javaslatot tesz arra, hogy a következő stratégiai lépésnél dr. Budai Zoltán, Holczhauser 

András, és Böröcz István menjen el az MTÜ találkozójára. Imhof Gábor ne jelenjen meg ezen 

a leendő megbeszélésen, de természetesen továbbra is ő lássa el a háttér 

munkafolyamatokat. 

 

Imhof Gábor: 

Tájékoztatja az elnökséget egy friss információról, mely szerint a konzorciumi szerződés 

mintán (elvárt tartalmán) valószínűleg az MTÜ nyomására módosította az Irányító Hatóság az 

alábbi részt: ha nem állapítható meg, hogy a szabálytalanság elkövetésében melyik tagot 

terheli a felelősség, akkor válik csak egyetemlegessé a felelősség. Ezáltal lényegesen 

csökkenek a konzorciumnak a kockázati elemei. 

 

19:03 Imhof Gábor távozik az ülésről. 
 

 

10. napirendi pont: Kikért versenyek szerződésének megszegése 
 

Holczhauser András:  
2017. október 26-i elnökségi ülésünkön esett szó arról, hogy milyen módon szankcionálja az 

MVSZ a versenyrendezés során a szabályzatokat megsértő tagszervezetet. Rutai István 5M 

forintos büntetés kiszabását javasolta és a támogatások megvonását.  



Egy első körös javaslat elkészítését kérte az elnökség a titkárságtól.  

 

A titkárság fontosnak tartja, hogy a szankció legyen arányban a szabályok megsértéséből 

fakadó „kárral” – versenyzők színvonaltalan kiszolgálása, szakmaiatlan viselkedésből fakadó 

rossz presztízs erősítése, akár nemzetközi szinten is, a Szövetség megítélésének károsítása, 

határidők elcsúszásából fakadó rendszerromboló hatás, adminisztráció hátráltatása, 

többletmunka okozása stb. 

Véleménye szerint fontos az is, hogy a szankció közvetlen kapcsolatban álljon a 

versenyrendezéssel, ha itt vétenek hibát, nem javasolják pénzbüntetés kirovását és egyéb 

támogatási elvonást pl.: utánpótlás nevelést célzót (pl.: MMT támogatás megvonása) 

 

A fentiek figyelembevételével a következő szankciók bevezetésének megfontolását javasolják:  

• A nemzetközi-, ranglistaversenyek és bajnokságok rendezési jogának megvonása a 

következő X évre 

• Támogatott verseny esetén a támogatási összeg teljes visszafizetése, vagy 

visszatartása 

• Az MVSz kedvezményesen bérelhető eszközeinek bérlési lehetőségének megvonása 

• Versenyrendezési, vagy versenybírói célokra fordítható támogatási összegek 

megvonása 

 

Rutai István: 

Az eszköz bérleti szerződésre vonatkozó szankció nem érvényesíthető, mert az utólag nem 

módosítható egyoldalúan. Szigorítana a dolgon és javasolja, hogy visszamenőleges hatállyal 

is szankciót kellene megfogalmazni.  

 

Böröcz István: 

Szintén szigorítana a szerződésen és javasolja, hogy a Spartacus VE felé már most legyen 

szankció megfogalmazva. Javasolja, hogy a következő elnökségi ülésre hívják meg dr. 

Horváth Istvánt.  

 

Rutai István: 

A következő elnökségi ülésen vegyék napirendre a Spartacus VE gyenge rendezését és 

legyen rá meghívva a tagszervezet vezetősége, elnöksége. Továbbá, határozati javaslatba 

kerüljön bele, hogy a nagyon gyenge színvonalú ranglistaversenyek rendezése miatt a 

Spartacus VE-t 1M Ft támogatási visszafizetésre kötelezi az MVSZ.  

 

Holczhauser András: 

A gyenge színvonalú versenyrendezést nem áll módjukba bizonyítani, viszont a 

szerződésszegést (a VIHAR rendszer nem használata) egyértelműen lehet bizonyítani.  

 

Siklósi Máté:  

Javasolja a határozati javaslatba a szankció belefogalmazását.  

 

19:16 Rutai István távozik az ülésről. 
 

 

11. napirendi pont: Osztálystátusz pályázatok 
 

Holczhauser András:  



Az osztálystátusz pályázat beküldési határideje 2017. október 31-én lejárt. A beérkezett 

pályázatok és az osztályok aktivitását ellenőriztük és az alábbi táblázatban összesítettük. Az 

érvényben lévő Versenyrendelkezések (21/2017 (02.14)) alapján az elnökség december 15-

ig, vagy az azt követő elnökségi ülésen fogadja el az osztályok pályázatát a következő 

versenyévadra. 

 

Az idei esztendő aktivitásai alapján a jövő évben a következőképpen alakulnak az aktív osztály 

státuszok:  

2018. évi osztálypályázat 
   

Hajóosztály Osztálypályázat Aktivitás 
   

470 benyújtott inaktív 

49er nem pályázott inaktív 

Finn benyújtott aktív 

Laser Standard benyújtott inaktív 

Laser Radial női nem pályázott inaktív 

Nacra 17 benyújtott inaktív 

420 benyújtott aktív 

29er benyújtott inaktív 

Laser 4,7 benyújtott aktív 

Laser Radial benyújtott aktív 

Optimist benyújtott aktív 

Formula 18 nem pályázott inaktív 

Kalóz benyújtott aktív 

Repülő Hollandi nem pályázott inaktív 

Star nem pályázott inaktív 

IOM nem pályázott inaktív 

RS Feva benyújtott inaktív 

Cadet nem pályázott inaktív 

Dragon benyújtott aktív 

J-24 benyújtott aktív 

X-35 benyújtott inaktív 

Összevont Cirkáló benyújtott aktív 

70-es cirkáló benyújtott aktív 

50-es cirkáló benyújtott aktív 

Európa 30-as benyújtott aktív 

25-ös jolle benyújtott aktív 

15-ös jolle benyújtott aktív 

Asso99 benyújtott aktív 

8m One Design benyújtott aktív 

Elliot 770 benyújtott aktív 

Sudár Regatta benyújtott aktív 

Sudár Sport benyújtott inaktív 

Scholtz 22-es benyújtott inaktív 

11m OD benyújtott aktív 

Bavaria 32 benyújtott aktív 

Regina benyújtott aktív 

Nautic 311 benyújtott aktív 



Nautic 330 benyújtott aktív 

Nautic 370 benyújtott aktív 

Dolfin benyújtott inaktív 

33-as benyújtott aktív 

Folkeboat benyújtott aktív 

30-as cirkáló benyújtott inaktív 

Melges24 benyújtott inaktív 

M3 nem pályázott inaktív 

Nyílt többtestű nem pályázott inaktív 

22-es cirkáló nem pályázott inaktív 

40-es cirkáló nem pályázott inaktív 

Elan 310 nem pályázott inaktív 

H-boat nem pályázott inaktív 

Laser Pico nem pályázott inaktív 

Soling nem pályázott inaktív 

 

A táblázatból kitűnik, hogy több olimpia osztály, ifjúsági támogatott osztály és nemzetközi 

versenyeken résztvevő WS osztály nem teljesíti a kritériumokat és pl. az olimpiai osztályoknál 

sajnos nem tartjuk reális célnak az egységek számának növelését, javaslatunk az, hogy az 

olimpia, ifi támogatott és WS osztályok tekintetében vegyük figyelembe a nemzetközi 

aktivitásukat is, és eszerint dolgozzunk ki javaslatot a decemberi első elnökségi ülésünkig. 

 

Böröcz István: 
Véleménye szerint nagy probléma az, hogy ennyi és ilyen osztályok inaktívak. Felveti, hogy 
esetleg nem a szabályozás lett-e túl szigorú?  
 
Siklósi Máté: 
Álláspontja szerint is túl szigorú lett a szabályozás. Tájékoztatja az elnökséget, hogy vannak 
módosító javaslatok egyes osztályok részéről, melyek megfontolandók (pl.: Melges).  
A Nagyhajós Bizottság és a Versenysport Bizottság erőteljes bevonásával kielemeztetné ezt 
a listát és egyeztetések kezdeményezését indítványozná.   
 
Holczhauser András:  
Olimpiai hajóosztályokat mindenképpen külön kell kezelni. A támogatott ifjúsági 
hajóosztályokban nem lesz probléma, viszont méltánytalannak érezné, ha jövőre a 29er plusz 
19 hajóval nem futhatna magyar bajnokságot, és ugyanígy gondolja a World Sailing 
osztályokkal kapcsolatba is. Javasolja egy másfajta szabályozás bevezetését, ehhez a 
bizottságokkal szeretne még egyeztetni minél hamarabb, mivel a versenyrendelkezéseket is 
érintő kérdésről van szó, melyet a februári elnökségi ülésen kell elfogadni.  
 
Siklósi Máté: 
A Versenysport Bizottságon kívül meg kéne fogalmazni, hogy milyen bizottság lenne az, aki 
jól tudná képviselni ezeket az érdekeket. Hogy azt hogyan lehetne működtetni, 
osztályszövetségre alapozva, vagy lelkes emberre alapozva és alá témát szervezve, ezt kéne 
jól összefoglalni. Az élsportot külön kell választani, mert sok esetben ellenérdekeltek bizonyos 
kérdésekben.  
 
Holczhauser András: 
Az ifjúsági osztályokban lévő problémákat rendszer szinten is kezelni kellene, ehhez pedig 
szükséges az, hogy az utánpótlással foglalkozó szakemberekkel le lehetne ülni egyeztetni. Az 
edzőképzésnél is hasznosítható lenne ez a DNSS bevezetése miatt. A TF-en, hogy most nem 
tudunk szakmai anyagokat letenni és nem tudjuk a struktúrát felállítani, akkor ki fogunk 
maradni a szakedző képzésből. Ehhez a következő lépésben kellene egy vitorlázásból 
ledoktorált valaki, aki ezt viszi tovább.    



12. napirendi pont: 2017. évi versenystatisztikák 
 

ÉVES EGYESÜLETI RANGLISTA 
 

Pont Olimpiai 
Ifjúsági 
osztályok 

Felnőtt 
osztályok 

Összetett 

SVE 30,5 85 133 248,5 

BYC 60 54 107 221 

Balatoni YC 53 15 83 151 

Kereked VK 9 22 75 106 

KMP VSE 0 0 85 85 

THE 4,5 46 33 83,5 

TVSK 0 0 60,5 60,5 

TECON SE 0 0 47 47 

Orfűi VE 0 0 46 46 

MVM SE 33,5 5 6 44,5 

VSC 0 0 37,5 37,5 

HYC SE 2,5 0 32 34,5 

Atomerőmű SE 0 0 32 32 

Keszthelyi Yachtkikötő VSE 0 0 30 30 

AVIS SE 0 0 22 22 

BHSE 0 0 21 21 

Karsailing VSE 0 0 15 15 

Siófoki VSK 0 0 14 14 

Fertő tavi VE 2 0 12 14 

Sirály VSC 2 0 12 14 

Verseny VSE 0 0 12 12 

EGIS SE 0 0 11 11 

Fonyódi Kormoránok VE 0 0 9 9 

Procelero SE 0 8 0 8 

Admiral Sailing SE 0 0 7 7 

BORA VTE 0 0 7 7 

T-Jolle VE 0 0 7 7 

BSMC-NAVY  0 0 5 5 

Regatta YC 0 0 5 5 

Holtpont SE 0 0 4,5 4,5 

Almádi YCE 0 0 4 4 

ALU SE 0 0 4 4 

DELTA SE 0 0 4 4 

Fonyódi VE 0 0 4 4 

Katamarán SE 0 0 4 4 

Videoton YC 0 0 4 4 

SÉP 0 0 3,5 3,5 

Compass SE 0 0 3 3 

VVEB 0 0 3 3 

Ponton Klub 0 0 2,5 2,5 

TYC 0 0 2,5 2,5 

PÖFF SE 0 0 2 2 

VVSI 0 0 2 2 

Win-D SE 0 0 2 2 

MAFC VK 0 0 1,5 1,5 

ASSO Yacht Club 0 0 1 1 

DINGHY SC 1 0 0 1 

Pénzügyőr SE 0 0 0,5 0,5 

Szegedi VE 0 0 0,5 0,5 



VERSENYENGEDÉLYES SPORTOLÓK SZÁMA TAGSZERVEZETENKÉNT 
 

Tagszervezet neve 

Versenyengedélyes sportolók 
száma 

Felnőtt Ifjúsági Serdülő Összesen  

Túravitorlás Sportklub 294 16 9 310 

Win-D Sportegyesület 157 10 3 167 

AVIS SE 164 2 0 166 

Balatonfüredi Yacht Club 84 44 25 128 

Spartacus Vitorlás Egylet 93 29 14 122 

Fonyódi Kormoránok Vitorlás Egyesület 107 2 0 109 

Tihanyi Hajós Egylet 66 39 15 105 

Atomerőmű SE 87 9 1 96 

Kereked Vitorlás Klub 58 17 15 75 

Vízisport és Vitorlás Egyesület Balatonföldvár 64 2 0 66 

Verseny VSE 58 2 1 60 

KARSAILING Vitorlás Sport Egyesület 53 6 0 59 

Tihanyi Yacht Club SE 57 2 1 59 

Siófoki Vízi SK 55 1 0 56 

Balatoni Yacht Club 50 5 7 55 

Vízügyi Sport Club 51 3 0 54 

BS-Fűzfő Vitorlás Klub 44 6 9 50 

Kenese Marina-Port Vízisport Egyesület 49 1 0 50 

Procelero Sportegyesület 37 13 10 50 

Balatoni Hajózási SE 48 0 0 48 

Magyar Villamos Művek Sportegyesület 32 16 15 48 

TECON SE 41 1 2 42 

Fonyódi Vitorlás Egyesület 40 1 0 41 

EGIS SE 40 0 0 40 

Budapesti Elektromos SE 39 0 0 39 

Alba Regia SC 38 0 0 38 

BSMC-NAVY Vitorlás Szakosztály 37 1 0 38 

MAFC MVK 36 2 0 38 

Magyar Telekom DSC 37 1 0 38 

Keszthelyi Yachtkikötő Vitorlás Sport Egyesület 31 2 5 33 

IBM Magyarország Szabadidőklub Egyesület 29 1 0 30 

Veszprémi Egyetemi SC 29 0 0 29 

Code8 Vitorlás SE 28 0 0 28 

HOLT PONT Szabadidő és Versenysport sport 
Egyesület 

27 0 0 27 

Debreceni Egyetem Atlétikai Club Nonprofit Kft. 25 0 0 25 

Principessa Yacht Club 24 1 0 25 

Hajógyár Sport Egyesület 24 1 0 25 

Kenesei Vitorlás Klub 22 1 2 23 

Állami Fejlesztési Intézet SK 22 0 0 22 

KIWI Drop SE 22 0 0 22 

Balatonfői Yacht Club Vízisport és Mentő Egyesület 20 1 0 21 

T-Jolle Vitorlás Sport Egyesület 20 1 0 21 

Yacht Egylet Gyenesdiás 20 1 0 21 

 
 

Versenyosztályok I 



Résztvevők száma az Országos Bajnokságokon 2014-2017 

 
Az utóbbi 3 évben az utánpótlás osztályokba, szignifikáns létszámnövekedés figyelhető meg.  

 

Természetesen ez a növekedés egyelőre leginkább a legfiatalabb versenyzőket tömörítő 

Optimist osztályban figyelhető meg. Az MVSz feladata, hogy olyan stratégiát fogalmazzon meg 

és hajtson végre a következő években, mely elősegíti az utánpótlás korosztályú versenyzők 

további növekedését, de ezzel egyidőben kiépíti számukra a lehetőséget a további 

hajóosztályokba való átülésre legyen, akár további élsportról, akár szabadidős versenysportról 

beszélünk.  

A fentiek miatt egy olyan hajóosztálypolitika és hajóosztály kategorizálás szükséges, mely 

ennek a feladatot hosszútávon jó alappillért jelent. 

 
2014 2015 2016 2017 

 

Hajóosztály Résztvevő 
egységek 

Résztvevő 
versenyzők 

Résztvevő 
egységek 

Résztvevő 
versenyzők 

Résztvevő 
egységek 

Résztvevő 
versenyzők 

Résztvevő 
egységek 

Résztvevő 
versenyzők 

Növekedés 
 

Optimist 95 95 97 97 128 128 140 140 47% 

Laser 
Radial 

20 20 19 19 32 32 29 29 45% 

Finn 52 52 49 49 41 41 60 60 15% 

Laser 4,7 36 36 37 37 33 33 41 41 14% 

Star 8 16 8 16 8 16 9 18 13% 

Laser St 10 10 11 11 9 9 10 10 0% 

470 10 20 12 24 10 20 10 20 0% 

FD 9 18 8 16 9 18 8 16 -11% 

420 16 32 17 34 16 32 14 38 -13% 

Kalóz 37 74 36 72 36 72 32 32 -14% 

F18 10 20 11 22 11 22 8 16 -20% 

Cadet 7 14 8 16 0 0 0 0 -100% 

Laser 
Radial női 

8 8 9 9 8 8 0 0 -100% 

49er 10 20 8 16 0 0 0 0 -100% 

Összesen 328 435 330 438 341 431 361 420 
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Versenyosztályok II - Osztályok aktivitása az Országos 

Bajnokságokon az elmúlt 4 évben 

 

 2014 2015 2016 2017 

Hajóosztály 
Résztvevő 
egységek 

Résztvevő 
versenyzők 

Résztvevő 
egységek 

Résztvevő 
versenyzők 

Résztvevő 
egységek 

Résztvevő 
versenyzők 

Résztvevő 
egységek 

Résztvevő 
versenyzők 

Nautic 330 0 0 0 0 0 0 14 85 

Nautic 370 6 60 0 0 8 69 10 86 

Scholtz 22 5 16 8 24 9 25 8 21 

Bavaria 32 7 32 10 40 9 42 10 46 

25-ös jolle 9 33 13 46 10 32 12 42 

8m OD 10 47 10 49 12 55 13 60 

30-as cirkáló 5 21 4 16 0 0 6 20 

Dragon 15 49 14 50 15 44 15 45 

X-35 7 50 7 52 6 40 7 48 

Soling 0 0 0 0 0 0 0 0 

Sudár Sport 0 0 0 0 0 0 0 0 

Sudár Regatta 0 0 15 45 15 44 15 44 

Elliot 770 0 0 9 33 10 39 12 43 

33-as 0 0 0 0 0 0 0 0 

YSI 0 0 0 0 0 0 0 0 

YSII 0 0 0 0 0 0 0 0 

YSIII 0 0 0 0 0 0 0 0 

Asso99 12 73 13 82 13 76 11 64 

Dolfin 11 46 9 39 10 41 10 39 

15-ös jolle 10 32 10 32 9 25 9 27 

70-es cirkáló 7 61 6 47 6 40 6 45 

J-24 21 103 17 94 18 78 17 79 

11m OD 10 42 8 34 9 34 8 31 

Regina 17 67 10 45 9 31 11 42 

E30-as cirkáló 13 51 10 40 9 34 8 29 

Nautic 15 105 0 0 16 83 8 49 

Folkboat 9 29 8 25 9 26 0 0 

22-es cirkáló 3 9 0 0 0 0 0 0 

40-es cirkáló 5 23 0 0 0 0 0 0 

50-es cirkáló 8 43 10 48 0 0 0 0 

Összevont 
cirkáló 

8 56 9 67 6 47 0 0 

Melges 24 10 47 7 30 8 33 0 0 

Elan 310 5 24 0 0 0 0 0 0 

ORC 11 67 8 34 0 0 0 0 

Összesen 228 1119 207 938 216 938 210 945 

  Érvénytelen bajnokság nem elegendő számú induló egység miatt 

  Érvénytelen bajnokság szélhiány miatt 

  Érvénytelen bajnokság a feltételek be nem tartása miatt 

 



 

 

 

 

 

Az adatokból egyértelműen látszik, hogy az aktivitási pályázat bevezetése után a bajnoksági 

résztvételi számok csökkentek, hiszen több osztály inaktív státuszba került, de ezt követően 

stagnálni látszik a csökkenés reményeink szerint a részvételi számok folyamatosan növekedni 

kezdenek, és utánpótlás versenyzőink hamarosan megjelenek a felnőtt hajóosztályokban is. 

 

Az értékelési csoportokat a statisztikából kiemelve az osztályok 23%-ban a 2014. évi 

adatokhoz képest létszámnövekedés, 23%-ban stagnálás, míg 53%-ban sajnos csökkenés 

figyelhető meg a résztvevő egységek számát vizsgálva. 
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13. napirendi pont: Egyebek - Tájékoztatás 
 

Holczhauser András:  
 

MOB Tagság 

1 MOB taggal rendelkezik a Vitorlás Szövetség és decemberben el kéne döntenie az 

elnökségnek, hogy ki legyen az a személy, akit delegálunk? (2017. december 27-éig kell 

választ adni a MOB-nak). Ehhez vállalja, hogy össze fog rakni egy javaslatot. 

 

NSR 

Az EMMI nagyon fejleszti, erről volt egy tájékoztatás, amin Fluck Réka vett részt. Jelenleg sok 

a bizonytalanság az egész rendszer felépítésében, de tavasszal indulni akarnak. Jelenlegi 

álláspont szerint nem engedik majd a VIHAR-ral összekapcsolni.  

 

Év Vitorlázója 

December elejéig meg kell választanunk az Év Vitorlázóját. Javaslat, hogy a fiúk közül 

felterjesztenénk azokat, akik nemzetközi szinten olyan eredményeket értek el, hogy a ranglista 

díjkiosztón díjazzuk őket. A lányoknál Érdi Mária az egyetlen lehetséges jelölt. 

 

Rutai István későn leadott javaslati előterjesztései 

 

1) Előterjesztés tárgya: 2018. évi KEP felosztási javaslat 

 

A Kiemelt Edző Programban a sportági szakszövetségek a megadott kvótaszámok 

szerint évente delegálhatnak szakembereket. Az MVSZ-nek 2016-ig egy, 2017-ben 

már két kvótája volt. A korábbi gyakorlat szerint – és az EMMI sportállam titkárságával 

egyeztetve – az egyik delegált az MVSZ Versenysport menedzser volt.  

2018-tól javasoljuk, hogy az olimpiai felkészülést támogató edzők kerüljenek a KEP-be 

és a Versenysport menedzser bérét az MVSZ saját forrásból fizesse. 

 

Határozati javaslat szövege: 

A Magyar Vitorlás Szövetség elnöksége a 2018. évi Kiemelt Edző Programban 

Kelemen Tamást és Vadnai Pétert jelöli. 

 

2) Előterjesztés tárgya: Versenysport támogatások felosztása - tájékoztatás 

 

A Versenysport Bizottság a versenysportra fordított összeg felosztását átlátható, a 

tényleges összeg előre meghatározott %-os formátumában javasolja felosztani a 

sportolók, osztályszövetségek között. 

• Az MMT a korábbi évek gyakorlata szerint kerül felosztásra a sportág fejlesztési 

keretből, mértéke 5M Ft. 

• A versenysportra fordítható összeg 20%-a nem szerződéses sportolók és 

osztályszövetségek részére kerül felosztásra. 

• A versenysportra fordítható összeg 80%-a szerződéses sportolók közötti 

felosztásra a következő elvek szerint: 

o a felosztásnak a következők szerint legyen fix és eredményességi része 

▪ 2018-ban 65-35% 

▪ 2019-ben 50-50% 

▪ 2020-ban 30-70% 



• a támogatás az EB és VB eredmények alapján kerülnek 

felosztásra 

o a szerződéses sportolók támogatásának becsült összege 2018-ban kb. 

40M Ft 

o ifjúsági szerződéses sportolói státusz kerüljön kialakításra 

▪ mértéke a szerződéses sportolók támogatásának X%-a 

 

Határozati javaslat: nincs 

 

dr. Kollár Lajos: 

Következő elnökségi ülés: 2017. december 12. kedd. 17:00 óra 

 

 
 
Jegyzőkönyv lezárva: 19:45 óra 
 
 
 
 
Jóváhagyta: Holczhauser András 
 

 

 


